
Zpráva kontrolní komise  
- kontrola hospodaření zapsaného spolku 

 
Kontrolovaný subjekt: Český paralympijský výbor, z. s. 
Kontrolu provedli:  Eva Kacanu, KRK. Stanislav Šťastný KRK, David Šnajdr KRK 
Další účastníci kontroly: Miroslav Šperk Generální sekretář ČPV 

Irena Fajtová Ekonomka/účetní spolku 
Termín kontroly:  16. 4. 2025 
Místo kontroly:  Ke Štvanici 656/3, 186 00 Praha 8 – Karlín sídlo ČPV 
 
Kontrolní komise provedla kontrolu hospodaření spolku a kontrolu činnosti orgánů spolku za rok 2024 
 
1. Kontrolní komise provedla kontrolu účetních dokladů za období od 1.1.2024 - 31.12.2024. 
Komise konstatuje, že předložené a kontrolované doklady jsou řádně zaúčtovány a podepsány. 

 
2. Kontrola vyúčtování dotace NSA – paralympijské hnutí. V roce 2024 byla poskytnuta dotace v celkové výši 25.000.000, -Kč. Tato byla rozdělena na 
části a vyplacena v různých termínech. 

 - 9 000 000,- Kč financování LPH Paříž 2024 
- 4 000 000,- Kč provozní dotace 
-12 000 000,- Kč podpora přípravy sportovní reprezentace 

Dotace byly řádně vyúčtované v termínu. 
KRK doporučuje, aby byl vytvořen manuál pro nakládaní s prostředky jednotlivých garantů sportu – konečných příjemců. Tento by měl obsahovat mj. 
povinnost garanta a STVS, trenérské rady vytvořit jasná pravidla pro zařazení do reprezentace pro daný rok nejpozději do konce února. Stanovit jasná 
pravidla pro odměny trenérů, kdy by maximální odměnu měl dostat trenér specialista pro daný sport, stanovit pravidla pro individuální soustředění 
apod. 

3.Peněžní prostředky na účtech k 31.12.2024 - 1.343.562,80,-Kč 

4. Namátková kontrola účetních dokladů a předložené vyúčtování jednotlivých svazů čerpání přidělených finančních prostředků. 

Kontrolované předložen 

Doklad č.1 24 FPO103/ FA 2024011 od České federace Boccii ve výši 266 891,20,- Kč – jedná se o náklady za účast na World Boccia Challenger Zagreb 

2024. Bez připomínek 

Doklad č.2 24 FP495 /FA 46/2024 od Českého svazu Curlingu ve výši 100 000,-Kč jedná se o náklady na podporu účastníků ZPH 2024 a to služby 
fyzioterapeuta ve výši 60 000,-Kč a nákup materiálu za 40 000,-Kč.  Vše řádně rozepsáno a doloženo. Bez připomínek 
 
Doklad č. 3 24 FP0137/ FA124002 od Českého para ice hockey z.s. Ostrava ve výši 164 046,-Kč jedná se o náklady za uspořádání a realizaci 
rozvojového kempu parahokeje. Vše řádně rozepsáno a doloženo včetně závěrečné zprávy. Bylo by vhodné doložit podepsanou prezenční listinu. 
Ostatní bez připomínek 
 
Doklad č.4 24 FP0536/FA 241411 od Českého svazu plaveckých sportů ve výši 330 000,-Kč. Jedná se o náklad na pronájem bazénu v rámci kempu 
Strakonice ve výši 90 000,-Kč a náklady na tvorbu metodického instruktážního filmu metodiky KONEV pro plavecké způsoby ve výši 80 000,-Kč 
(dostupný na stránkách sekce, náklady na tvorbu výkladového textu k metodice KONEV pro plavecké způsoby v nákladu 100 ks (dostupné též 
elektronicky) ve výši 80 000,-Kč a náklady na poskytnutí licence OpenSwim na rok 2024 ve výši 80 000,-Kč. Vše řádně zdokumentováno. Bez 
připomínek 
 
Hospodaření jednotlivých STVS: 
 
STVS paraatletika: na vyžádání dodal předseda 2 zápisy 01 a 02 2024 a přehled čerpání. Přiděleno 400 000,-Kč a to 120 000- Kč na mzdy, 280 000,- Kč 
ostatní služby, 120 000,- Kč bylo rozděleno na odměny mezi 3 osoby, kdy 80 000,-Kč dostala1 osoba za zpracování přihlášek, výsledků, pozvánek na 
ČpAL, (Česká paraatletická liga), která měla 5 kol, to znamená 16 000,- Kč na kolo. Toto se jeví jako značně nadstandardní odměna, kdy náplní byla 
administrace přihlášek na jednotlivá kola, zpracování výsledků a zavěšení na web. Osobně se navíc zúčastnil pouze 4 kol. Komise se domnívá, že by se 
měly přidělovat odměny za provedenou práci adekvátně. Uvedené finanční prostředky by se daly využít efektivněji ve prospěch např. trenérů v 
klubech atp. 40 000,- Kč bylo rozděleno mezi 2 osoby jako odměna za kontrolní činnost STVS.  Opět se jedná o velmi nadstandardní odměnu za 
činnost, kdy není jasné, co kontrolují a jak, nejsou žádné výstupy. I zde se domníváme, že je to neefektivní využití finančních prostředků. 

Další částky byly využité následovně: 
99 648,-Kč bylo využito na úhradu účasti na MS Kobe Press attaché. 28 300,-Kč GP Dubaj Jakub Peterka, není zápis, proč byl podpořen právě tento 
sportovec (že se jedná o sportovce je zřejmé až z FA). Částka ve výši 116 208,- Kč byla využita na účast na Světových hrách juniorů WAS pro 
Boudníkovou a trenéra.   Není zápis, proč byla vybrána právě tato juniorka. 



ČATHS – svaz zodpovědný za atletiku, předložil vyúčtování dotace NSA a dalších přidělených finančních prostředků pro účastníky LPH. KRK upozorňuje 
na skutečnost, že někteří jednotlivci čerpali prostředky ne úplně efektivně, a ne vždy se jednalo o náklad opodstatněný. Jedná se např. o čerpání 
nejvyšší sazby odměny trenérovi, kdy uvedený trenér nemá trenérskou licenci pro atletiku, a proto by tato sazba měla být adekvátně snížena. Další 
spornou položkou je letní soustředění některých atletů na Lanzarotte, i když se jednalo u některých o přípravu na LPH, tak se domníváme, že v tomto 
období je v ČR vhodné počasí pro trénink a regeneraci. V této souvislosti bylo předloženo ve vyúčtování požadavky na úhradu stravy a ubytování ve 
skautské klubovně, kde není zajištěné stravovaní ani jakékoliv podmínky pro regeneraci. Požadované náklady odpovídají víkendovému pronájmu celé 
chaty (pro 25 osob). Atletika jako jediná nepředložila zpracovaná pravidla pro zařazení jednotlivých sportovců do reprezentace pro rok 2024. Jako 
jediná nerealizuje rozvojové kempy. 
 
STVS paraplavání: Na vyžádání předseda STVS Českého svazu plaveckých sportů – zaslal zápisy 1–6/ 2024 + celkový rozpočet sekce. Podpora 
paralympioniků 700 000 (7x80 000 bylo použito na účast na ME / 7x20 000 na materiál – plavky, brýle, čepičky a oblečení pro reprezentanty). Podpora 
STVS služby 330 000 (bylo použito na úhradu pronájmu areálu Kemp Strakonice – stěžejní paraplavecká akce). Podpora STVS materiál 50 000 (bylo 
použito na nákup mobilní obrátkové stěny). Podpora STVS DPP 120 000 (bylo použito na výplatu DPP klasifikátorů a tvorbu překladů – vyplácel přímo 
ČPV). Podpora S1 113 000 (Mistrovství Evropy – zápočtem – přímo ČPV ponížilo fakturu o tuto částku). Podpora S2 30 000 (Mezinárodní klasifikace při 
světové sérii IDM Berlin 2024). Podpora S3 24 000 (Bylo plánováno použít na školení mezinárodního rozhodčího, který ale nakonec WPS nebyl 
osloven, a proto byla podpora převedena na úhradu účasti na ME.) Mají stanovené vnitřní mechanismy pro využití finančních prostředků pro 
sportovce, zařazení sportovců do jednotlivých skupin podle výkonnosti, účast sportovců na jednotlivých soutěžích atp. 

STVS parastřelba: zaslala zápisy 4, 5, 6/ 2024. Přiděleno 200 000,-Kč využito na: Mzdové náklady 10 000,- O. Janča odměna klasifikátora. 30 000,-Kč 
financování trenérů, 50 800,-Kč – MČR v Paratrapu.  Vyúčtování dotace NSA bylo předloženo v ČPV v termínu. Nebyly nalezeny sporné položky. 

STVS parahockey: uspořádal během roku několik rozvojových kempů ve výši 406 265,- Kč – schází prezenční listiny. Také by bylo vhodné, aby zprávy 
byly podrobnější o průběhu jednotlivých kempů a také jaký přínos tyto kempy měly. Např.: počet nových sportovců atp. 

FA za služby sportovní psychologie v celkové výši 70 400,- Kč – není zřejmé, kolika osobám byla služba poskytnuta. Bylo by vhodné uvést počet a 
časovou dotaci (samozřejmě anonymně) a stejná situace je FA za služby mentálního koučinku ve výši 110 091,- Kč služby Fyzioterapeuta ve výši 229 
909,-Kč. 

Při kontrole byly zjištěny určité nesrovnalosti v hospodaření jednotlivých STVS a svazů-garantů sportu, kdy se některé položky popsané výše jeví jako 
neefektivní využit finančních prostředků. Proto RK navrhuje provést do budoucna opatření, aby k těmto situacím nedocházelo a finanční prostředky 
byly využívány opravdu efektivně. Navrhujeme stanovit jasná pravidla s kontrolními mechanismy pro čerpání finančních prostředků, aby bylo využití 
finančních prostředků co nejefektivnější a jeho potřebnost jasná, srozumitelná a odůvodněná. Dále doporučujeme, aby se STVS scházely minimálně 4x 
do roka a na závěr roku předkládaly celkové vyhodnocení daného sportu, měly by mít jasně stanovovaná kritéria pro zařazení do širší reprezentace 
pro daný rok pro dospělé a juniory, plán pro podporu mladých a nových nadaných sportovců. Dále doporučujeme nastavit systém podpory trenérů a 
členů realizačních týmů.  

I přes výše uvedené nedostatky se daří plnit současnému vedení ČPV slib, zlepšit finanční zajištění sportů, zviditelnit sport handicapovaných v ČR, 
narovnat podmínky pro vrcholovou reprezentaci ČR, rozvíjet spolupráci ve sportovním i mimo sportovním prostředím. 

Zapsala Eva Kacanu, předsedkyně KRK 
Ověřil David Šnajdr, člen KRK 
Souhlasí Stanislav Šťastný, člen KRK 


